
 
چرتکه

خصوصی سازی 900 بنگاه اقتصادی 
در 20 سال گذشته

بخش  به  بنگاه   ۸۹۶ گذشته  سال   ۲۰ در  اقتصاد-  بخش 
 ۳۱ با  »صنعت«  بخش  تعداد  این  از  که  شده  واگذار  خصوصی 

درصد واگذاری ها، بیشترین سهم را به خود اختصاص داده است.
بخش  به  بنگاه   ۸۹۶ گذشته   سال    ۲۰ در  فارس،  گزارش  به 
خصوصی واگذار شده که از این تعداد بخش »صنعت« با ۳۱ درصد 

واگذاری ها، بیشترین سهم را به خود اختصاص داده است.
بررسی عملکرد خصوصی سازی طی سال های ۱۳۸۰ لغایت ۱۴۰۰ 
نشان می دهد ، »نفت و جایگاه سوخت« با ۲۱ درصد و »نیرو« 
با ۱۵ درصد بیشترین سهم از سبد واگذاری های را بعد از بخش 

»صنعت« به خود اختصاص داده اند.
در رتبه های بعدی واگذاری ها، بخش معدن با »۸« درصد، بخش 
هر  »پتروشیمی«  و  »کشاورزی«  درصد،   ۷ شهرسازی«  و  »راه 
کدام ۶ درصد، حوزه »خدمات« ۵ درصد قرار دارند.بخش »بانک 
و معدن« با یک درصد کمترین نسبت را در سبد واگذاری ها دارد.

ورود گسترده ایران و کوبا 
به بازارهای یکدیگر

گفت:  بازرگانی  امور  در  صمت  وزیر  قائم مقام  اقتصاد-  بخش 
مقدمات ارتباطات گسترده میان ایران و کوبا در حال فراهم شدن 
است و دو کشور تو افق کردند بازارهای خود را در اختیار یکدیگر 
قرار دهند. به گزارش ایلنا، محمد صادق مفتح ادامه داد: حوزه 
انواع  ساخت  زمینه  در  همکاری  و  دارو  دانش  انتقال  بهداشت، 
این  در  تجربیات  انتقال  و  کشاورزی  و همچنین  دارو  و  واکسن 
حوزه و توسعه مبادلات بین المللی و روابط خارجی از زمینه های 

همکاری میان دو کشور است.
وی افزود: برای توسعه روابط اقتصادی و همچنین روابط صنعتی 

و کشاورزی، نقشه راه همکاری های دو جانبه تدوین خواهد شد.
بخش  نقش آفرینی  درباره  بازرگانی  امور  ر  وزیر صمت  قائم مقام 
خصوصی، توضیح داد: از سمت ایران، اهتمام دولت بر این است 
که بخش خصوصی به خدمت گرفته شود و دولت و ارگان های 

دولتی تنها زمینه ساز باشند.
مفتح با بیان این که اولویت کار ما این است که تمام همکاری ها از، 
سوی بخش خصوصی انجام شود، ادامه داد: تأکید وزارت صمت 
انجام همکاری ها با تکیه بر بخش خصوصی است، بنابراین نقش 
بخش  با  کار  اجرایی  قسمت  و  بوده  حمایتی  و  حداقلی  دولت 
زمینه  در  کوبا  و  ما  این که  بیان  با  وی  بود.  خواهد  خصوصی 
همکاری ها و تبادلات اقتصادی وجوه مشترک فراوانی داریم، گفت: 
کوبا در زمینه بهداشت و داروسازی یکی از کشورهای پیشرو در 
دنیا است و صنایع دارویی کوبا به ویژه واکسیناسیون پیشرفت 

بسیار خوبی داشته است.
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی یادآور شد: ایران نیز در 
زمینه های صنعتی، توسعه کشاورزی، پتروشیمی، نفت و مشتقات 

نفتی و تجهیزات، دانش بسیار خوبی دارد.

۴0 درصد بازار موبایل در اختیار
 ۳0 نفر است

بخش اقتصاد- رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم صوتی  تصویری 
ماه  باید پس انداز چند  این روزها یک شاغل  تلفن همراه گفت: 
خود را برای خرید یک تلفن همراه هزینه کند؛ ریشه برخی از 
گرانی ها داخلی است و نمی توان دلیل همه این افزایش  نرخ ها را به 

تحریم های خارجی نسبت داد.
از  اینکه ۷۵ درصد  بیان  با  ایلنا،  با  ابراهیم درستی در گفت وگو 
تلفن های همراه خریداری شده از سوی مردم نرخ ۷ تا ۸ میلیونی 
دارند، افزود: ۲۵ درصد از سهم بازار در اختیار گوشی های همراه 

بالای ۱۰ میلیون تومان است.
بازار از گوشی های همراه  وی در پاسخ به این پرسش که سهم 
دیگر  سوی  از  اما  نیست  توجه  قابل  دلار   ۶۰۰ بالای  و  لوکس 
ارزبری آنها نیز قابل توجه است، آیا شما مخالف ممنوعیت واردات 
گوشی های همراه بالای ۶۰۰ دلار هستید؟ گفت: حدود ۳ سال 
است که این بحث مطرح شده اما شاهد عملیاتی شدن آن نبودیم 
با شنیده ها بناست این طرح در نیمه دوم شهریور سال  مطابق 
جاری اجرایی شود. من بر این باورم باید طرح هایی اجرا شوند که 
بازار، مصرف کنندگان و دولت متضرر نشوند. همچنین باید تکلیف 
خدمات پس از فروش تلفن های همراه لوکسی که مسافران با خود 
اگر دولت  اقتصادی؛  فعال  این  به گفته  می آورند مشخص شود. 
آن  ازای  به  ما  باید  را وضع می کند  کالا  واردات یک  ممنوعیت 

کالایی را به عنوان جایگزین معرفی کند.
وی با اشاره به لزوم مبارزه با کالای قاچاق از مبدا، افزود: نباید 
اجازه داده شود که کالاهای قاچاق به بازار برسند و بستر واردات 
کالای قاچاق باید مسدود شود نه اینکه بعد از عرضه کالای قاچاق 

در بازار بخواهیم با فروش آن مبارزه کنیم.
روزها یک  این  داد:  ادامه  تهران  اصناف  اتاق  رئیسه  هیات  عضو 
شاغل باید پس انداز چند ماه خود را برای خرید یک تلفن همراه 
هزینه کند؛ ریشه برخی از گرانی ها داخلی است و نمی توان دلیل 

این افزایش ها را به تحریم های خارجی نسبت داد.
این فعال اقتصادی اشاره به تاثیر نرخ ارز بر بازار کالاهای وارداتی، 
گفت: در حال حاضر با کمبود تلفن همراه در بازار مواجه نیستیم، 
بازار تامین است و شرکت ها برای حفظ تعادل در بازار سود خود را 

کاهش می دهند تا کالا با نرخ معقول در بازار عرضه شود.
فروش  از  حاصل  ارز  باید  چرا  که  پرسش  این  طرح  با  درستی 
خشکبار بالاتر از نرخ بازار در اختیار واردکنندگان تلفن همراه قرار 
بگیرد؟ تاکید کرد: آیا صادرکنندگان خشکبار توانسته اند این ارز 
را تامین کنند؟ چرا زمینه هایی ایجاد می شود که برای تامین ارز 

باید زیرمیزی داده شود.
وی با بیان اینکه تقاضا برای خرید کالاهای دوم بعد از افت توان 
خرید مصرف کنندگان افزایش پیدا کرده است، افزود: حدود ۳ 
هزار مدل تلفن همراه در بازار موجود است و خریداران با توجه به 
توان خرید تلفن همراه مورد نیاز را انتخاب می کنند. یک زمانی 
حدود ۱۰ وارد کننده تلفن همراه در کشور فعال بودند این در 
حالیست که امروز تعداد واردکنندگان به بالای هزار شرکت رسیده 
است. به گفته این فعال صنفی؛ در شرایط فعلی ۴۰ درصد بازار 

تلفن همراه در اختیار ۳۰ نفر است.

4 سال بیست و چهارم/ شماره 5991}اقتصاد{یکشنبه 1  خرداد  1401
از تعیین سقف کاغذی اجاره بها تا پرداخت وام با مبلغ کمتر و سود بیشتر

تورمبازاراجارهکنترلمیشود؟
بخش اقتصاد- در روز هایی که اخبار مربوط به تغییر قیمت کالا های اساس، واریز یارانه 
معیشتی و دهک بندی های هزینه های در صدر اخبار اقتصادی قرار دارد، به یک تصمیم 
حمایتی دولت از بخش قابل توجهی از مردم کمتر توجه شد و آن تصمیمی مهم برای 
مشکل مستاجران در فصل جابجایی بود؛ سیاستی که همان نسخه دولتمردان گذشته 
برای اجاره نشین هاست. به گزارش تابناک ؛ در هفته های اخیر در گزارش هایی به 
یک چالش جدی پیش روی بسیاری از مردم اشاره و تاکید شد: دولت باید هرچه زودتر 
برای بیش از ۸ میلیون مستاجر نگران چاره ای بیندیشد، زیرا روند افزایش قیمت ها در 
بازار اجاره و مسکن نگرانی های جدی را به وجود آورده و نیازمند تصمیم گیری سریع 

از سوی مسئولان مرتبط با این حوزه بود.
از  دولت  حمایتی  سیاست  گذشته،  سال  دو  یکی  در  که  شرایطی  در 
مستاجران بر دو محور سقف اجاره بها و تسهیلات ودیعه مسکن، متمرکز 
بوده است، حالا به نظر می رسد دولت باید به دنبال راهکار دیگری باشد، 
زیرا پیشتر در بهمن ماه ۱۴۰۰، در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
به ریاست آسید ابراهیم رئیسی، گزارش مرکز آمار ایران در مورد تورم دی 
ماه و اجاره مسکن در سبد هزینه خانوار مطرح و پس از بررسی مقرر شد، 
ستاد هماهنگی اقتصادی سیاست حمایتی در این زمینه را با هدف کنترل 

رشد اجاره بها و حمایت از اجاره نشینان تدوین و ارائه کند.«
حال با گذشت نزدیک به یک ماه ، بنا به گفته رستم قاسمی، وزیر راه 
و شهرسازی، سیاست دولت سیزدهم برای حمایت از مستاجران، همان 
برنامه قبلی در دو سال پایانی دولت روحانی است؛ یعنی سقف گذاری با 
همان نرخ های قبلی ـ که البته شسکت خورده بود و تعیین وام اجاره یا 

همان تسهیلات ودیعه مسکن!
بنابراین، رستم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی در حاشیه نشست فوق العاده 
ستاد تنظیم بازار نرخ افزایش اجاره در بقیه کلان شهرها را ۲۰ درصد و 
سایر شهرها ۱۵ درصد اعلام کرد و گفت: با متخلفان این مصوبه برخورد 
تعزیراتی خواهد شد. وی همچنین از اختصاص ۴۰ هزار میلیارد تومان 

برای ودیعه مسکن در سراسر کشور خبر داد.
اما برای بررسی این دو راهکار باید به دو سال گذشته برگردیم؛ جایی که 

در تیرماه ۱۳۹۹ روحانی رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا اعلام 
کرد: »اجاره بهای مسکن خیلی از مستاجرین را تحت فشار قرار داده است. مقرراتی 
گذاشتیم که اضافه اجاره بها در تهران بیش از ۲۵ درصد، در کلانشهر ها بیش از ۲۰ 
درصد و در سایر شهر ها بیش از ۱۵ درصد ممنوع باشد.« و در ادامه در سال ۱۴۰۰ نیز 
این سیاست با همان سقف های قبلی، دوباره ابلاغ شد و حالا در سال جدید با وجود 
افزایش قیمت های صورت گرفته در بازار های مختلف، باز همان سقف گذاری برای 
تعیین اجاره بها از سوی دولت صورت گرفته است؛ با این تاکید که وزیر راه و شهرسازی 
در ادامه صحبت های خود گفته است: »تقاضا داریم از صاحبان املاک که این موضوع 
را رعایت کنند.« از سوی دیگر در دو سال گذشته با وجود تعیین نرخ برای سقف اجاره 
بها، آمار های رسمی بانک و مرکز آمار نشان از شسکت این سیاست حمایتی داشت، 
تا جایی که در مهرماه سال گذشته، محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازی در پاسخ 
به این که آیا متوسط افزایش ۴۶.۹ درصدی هزینه اجاره بها در تابستان ۱۴۰۰ برای 
خانوار هایی که تمدید قرارداد داشته اند، نشان دهنده شکست سیاست تعیین سقف 
۲۵ درصدی افزایش اجاره بها است، گفته بود: مصوبه ستاد ملی کرونا در حکم قانون 
بوده و لازم اجراست. بر اساس مصوبه این ستاد در راستای حمایت از مستاجران، تمامی 
اجاره نامه ها مصوب و تمدید شده تلقی می شوند مگر آن استثنا های هشتگانه ذکر شده 
در مصوبه ستاد ملی؛ از طرفی اگر مستاجر و موجر با هم توافق کنند، کسی مانع آن 
نخواهد شد، اما هیچ مالکی نمی تواند مستاجر خود را ملزم به افزایش اجاره بها بیش 
از ۲۵ درصد کند. وی همچنین در رابطه با ضمانت اجرای درست مصوبه تعیین سقف 
اجاره بها افزود: عدم اطلاع مستاجران نسبت به حقوقی که برای آن ها در مصوبه ستاد 
ملی کرونا در نظر گرفته شده، موجب می شود، برخی مستاجران مسائل خودشان را 
پیگیری نکرده و با اجاره بهای پیشنهادی موجر با وجود افزایش بیش از ۲۵ درصدی 
موافقت کنند.  همچنین اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در دولت قبل در تیرماه ۱۴۰۰ 
در این باره گفته بود: »بر اساس گزارش شورای حل اختلاف، حدود ۱۱۰۰ شکایت به 
آنان رسیده که ۲۳۰ مورد را شورای حل اختلاف حکم به تخلیه داده اند و مابقی مسموع 

واقع نشده است. این آمار حکایت از موفق بودن مصوبه سقف اجاره بها دارد.«
بنابراین از نگاه مسئولان وقت در وزارت راه و شهرسازی، این سیاست سقف گذاری برای 
تعیین نرخ اجاره بها، با موفقیت همراه بوده و عدم اطلاع مستاجران از قانون، باعث شده 

بود تا بالاتر از این نرخ ها، اجاره بهای آن ها افزایش یابد.

قرار است بر اساس ابلاغ بخشنامه بانک مرکزی به بانک های عامل، »تسهیلات کمک 
ودیعه مسکن با نرخ مصوب شورای پول و اعتبار، دوره بازپرداخت حداکثر ۵ سال، در 
سقف های فردی ۶۰۰، ۴۵۰ و ۳۵۰ میلیون ریال به ترتیب در تهران، مراکز استان ها و 
شهرهای بالای ۲۰۰ هزار جمعیت و سایر شهرها و از محل منابع بانکی موضوع ماده 
)۴( قانون جهش تولید مسکن )در سقف کلی ۴۰۰هزار میلیارد ریال در سال ۱۴۰۱( 
اعطا شود.« گفتنی است، بر اساس مصوبه شورای پول و اعتبار نرخ سود تسهیلات فوق 

الذکر ۱۸ درصد و سهمیه بانک های عامل به شرح زیر است.
بنابراین در حالی که وام ودیعه مسکن در سال گذشته با سقف ۷۰ میلیون تومان و 
نرخ سود ۱۳ درصد اعطا می شد، امسال با کاهش ۱۰ میلیون تومانی و نرخ سود ۱۸ 

درصدی داده می شود. بررسی ها نشان می دهد، راهکار حمایتی دولت، یعنی تسهیلات 
ودیعه مسکن نیز در دو سال گذشته عملکرد قابل دفاعی نداشته است، به گونه ای که 
به گفته مدیر وقت اداره اعتبارات بانک مرکزی؛ ستاد کرونا در سال ۱۳۹۹، ۲۰۰ هزار 
میلیارد ریال برای تسهیلات ودیعه مسکن تعیین کرده بودند، که عملًا به خاطر تعداد 
کم متقاضیانی که ثبت نام کرده بودند،  ۴۷ هزار میلیارد ریال پرداخت شد. این در حالی 

است که بعد از آن، پرداخت تسهیلات به دلیل نبود متقاضی ثبت نامی، متوقف شد.
دانشمندی همچنین یادآور شد: منابعی که ستاد کرونا تعیین کرده، دوسوم از محل 
منابع عادی بانک ها و یک سوم هم از محل آزادسازی سپرده قانونی است؛ یعنی به ازای 
هر پرداخت،یک سوم از محل افزایش نقدینگی انجام می شود؛ بنابراین در سال ۹۹، به 
دلیل شرایط کرونا، ستاد کرونا تشخیص داد که حتماً این حمایت از متقاضیان آسیب 

دیده از کرونا چه بابت ودیعه مسکن و چه برای سایر رسته های شغلی انجام شود.  
وی در خصوص وضعیت پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن در سال ۱۴۰۰ نیز گفته بود: 
حسب مصوبات ستاد کرونا در ۲۲ خردادماه ۱۴۰۰، مقرر شده بود که بانک ها تا سقف 
۱۰ هزار میلیارد تومان )۱۰۰ هزار میلیارد ریال( تسهیلات ودیعه اجاره مسکن پرداخت 
کنند؛ بنابراین، سقفی که ستاد کرونا برای این تسهیلات تعیین کرده بود، بیشتر از ۱۰ 
هزار میلیارد تومان نبوده است. وی افزود: تا پایان بهمن سال گذشته، ۸۷۰۰ میلیارد 
تومان از این تسهیلات پرداخت شد و ۱۳۰۰ میلیارد تومان هم در دست اقدام برای 
پرداخت بود.  به گفته این مقام مسئول در سال گذشته: در حالی که قرار بود ثبت نام 
متقاضیان بر اساس این سقف، انجام شود، ثبت نام هایی که انجام شده تا سقف ۲۳۴ هزار 
میلیارد ریال یعنی بیش از دو برابر سهمیه ای که ستاد کرونا تعیین کرده، انجام شده 
است؛ بنابراین، بدیهی است که قطعاً عده ای ناراضی خواهند بود، زیرا ثبت نام بیش از دو 
برابر سهمیه ای است که قرار است پرداخت شود. در نتیجه این بودجه دولت نیست و از 

طریق منابع بانک ها و بخشی هم از محل آزادسازی سپرده قانونی است.
وام اجاره در دو سال گذشته به دست خیلی ها نرسید

در حالی که دولت تاکید دارد در سال جاری نیز به مانند دو سال گذشته، سیاست 
پرداخت وام ودیعه مسکن را اجرایی کند، باید به این موضوع توجه داشت، همان طور 
که در بالا بیان شد و همچنین صحبت های محمودزاده، معاون وزیر راه، مبنی بر اینکه 
در سال گذشته حدود ۳۱ درصد موفق به دریافت وام ودیعه مسکن شدند، متاسفانه 
هدف گذاری دولت دوازدهم و حتی نیم سال اول دولت سیزدهم در جهت حمایت از 

مستاجران با درب بسته شعب بانکی مواجه شده است؛ بنابراین، ضرورت دارد تا سیاست 
گذاران در نظام بانکی و همچنین مسئولان مرتبط در وزارت راه و شهرسازی، از دو 
سال گذشته درس عبرت بگیرند و برای تسهیل این موانع گذشته، اقدامی اساسی انجام 
دهند، زیرا اگر قرار بر تکرار رویه دو سال گذشته باشد، باید منتظر انتقادات متقاضیان 
وام ودیعه مسکن باشیم که در پیچ و خم شبکه بانکی و وزارت راه گرفتار شده و در 
نهایت قید دریافت وام را خواهند زد.  بنابراین با بودجه ۴۰ هزار میلیاردی برای ودیعه 
مسکن در سال جاری، مجموعا در سال های ۹۹، ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱، رقم تسهیلاتی برای 
ودیعه مسکن، به ۷۰ هزار میلیارد تومان می رسد؛ رقمی که در سال جاری با افزایش 
چشمگیری همراه شده است و اگر شبکه بانکی در جهت همراهی با رفع مشکلات 
مستاجران گام بردارد، به نظر می رسد امسال برای بسیاری از 
مستاجران متقاضی، دریافت این وام آسان تر و امکان پذیرتر باشد؛ 
هرچند نسبت به سال های قبل، نرخ سود این وام افزایش یافته 
است. از سوی دیگر باز هم تاکید می شود که موانع موجود در 
شعب بانکی که در دو سال گذشته مستاجران متقاضی وام اجاره 

را کلافه کرده بود، باید برداشته شود.
در هفته های پایانی سال گذشته، محمود محمودزاده معاون وزیر 
راه وشهرسازی گفت: برنامه ریزی شده تا بازار اجاره مسکن با 
اجرای طرح اجاره داری حرفه ای در سال جدید به تعادل برسد. 
به گفته معاون مسکن و ساختمان وزیر راه وشهرسازی، پرداخت 
وام ودیعه مسکن با همکاری بانک مرکزی و همچنین تعیین 
سقف اجاره با توجه به شرایط کرونایی در سال های گذشته، از 
دیگر برنامه هایی است که نقش موثری در کنترل نرخ های اجاره 
دارد. بازار مسکن با استفاده از اقدامات موثر از جمله ساخت ۳۰۰ 
هزار واحد در قالب طرح اجاره داری حرفه ای و همچنین افزایش 
تولید به سمت آرامش هدایت می شود. باید یادآور شد که وزارت 
راه و شهرسازی حدود دو سال است، در حال پیگیری تصویب 
طرح اجاره داری حرفه ای و حمایت از تولید و عرضه مسکن است. 
در طرح اجاره داری حرفه ای، سرمایه گذاران می توانند در اراضی 
دولتی، ساخت و ساز کرده و سپس واحد های ساخته را با »تعرفه های در نظر گرفته 
شده از سوی وزارت راه و شهرسازی«، به قشرهای بدون مسکن، خانه اولی ها، زوج های 
جوان و… برای مدت معلوم واگذار کنند. پیشتر در تابستان سال گذشته، محمود 
محمودزاده، معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی در گفت وگو با  مهر درباره 
آخرین وضعیت برنامه این وزارت در خصوص اجاره داری حرفه ای گفته بود: در بحث 
اجاره داری حرفه ای، چند شاخه کلی در خصوص آن دیده شده است؛ یکی موضوع 
تأسیس شرکت های اجاره داری حرفه ای است که بخش خصوصی هستند و کمک هایی 
از دولت دریافت کرده و به همان نسبت که کمک دریافت می کنند، قیمت های در نظر 
گرفته شده برای مستأجران، قابلیت کنترل و نرخ گذاری از سوی دولت خواهد داشت. 
گونه دوم، دستگاه هایی مانند شهرداری ها و نهاد های خدماتی و حمایتی هستند که 
در این آیین نامه مجاز شمرده شده اند که تعدادی از واحد های احداثی را به صورت 
اجاره ای سرمایه گذاری کرده و در اختیار واجدان شرایط قرار دهند. گونه سومی که در 
این آیین نامه )در صورت تصویب در هیات دولت( در نظر گرفته شده، افرادی هستند 
که هم اکنون هم در حال اجاره داری هستند، ولی نه حرفه ای، بلکه به صورت سنتی. 
در این ساختار این افراد می توانند از مزایای اجاره داری حرفه ای استفاده کنند. تبدیل 
اجاره داری سنتی به حرفه ای می تواند منجر به افزایش واحد های اجاری به بازار شود و 
از سوی دیگر، امکان نرخ گذاری و کنترل بازار اجاره را فراهم می کند.  معاون وزیر راه و 
شهرسازی درباره معافیت مالیاتی شرکت های اجاره داری حرفه ای افزود: بر اساس قانون 
مالیات های مستقیم، مالکان بیش از ۱۵۰ متر مسکن اجاره ای در تهران و ۲۰۰ متر در 
سایر شهرها، مشمول مالیات می شوند؛ در این خصوص مالیات بر اجاره مطرح نیست. 
در اجاره داری حرفه ای، موضوع مالیات بر اجاره لغو شده و این شرکت ها معاف از مالیات 
هستند. به طور کلی در طرح اجاره داری حرفه ای، مشوق های مالیاتی، یکی از ابزار هایی 
است که به توسعه این طرح و تشویق به سرمایه گذاری در آن کمک می کند.  در هر 
صورت با نزدیک شدن به فصل جابجایی ها، رویکرد حمایتی دولت بر همان دو محور 
تکراری دولت قبل یعنی تعیین سقف برای اجاره بها و وام ودیعه مسکن، متمرکز شده 
است و با وجود وعده های معاون وزیر راه، مبنی بر اجرای طرح اجاره داری حرفه ای 
در سال جدید برای تعادل در قیمت های اجاره و مسکن، این وعده همچنان در حال 
خاک خوردن است و از نمانیدگان مجلس انتظار می رود برای اجرایی شدن آن در دولت 

پیگیری های قانونی انجام دهند.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۰۶۵۵ مورخه ۱۴۰۱/۰۲/۱۱ موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی رودبار، تصرفات مالکانه اسکندر ضیاء شمامی فرزند 

فتحعلی مورد تایید قرار گرفت.
۱- شش دانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت ۷۰۴/۱۲ 
مترمربع به شماره پلاک فرعی ۲۳۰۳ مفروز از پلاک شماره ۳۲۵ از اصلی 
۱۹ واقع در کلورز بخش ۲۰ گیلان از مالکیت مسلم برزگر کلورزی و غیرو 

به آدرس شهرستان رودبار – کلورز - محرز گردیده است. 
در صورتی  می شود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد.
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۰۵۱۷ مورخه ۱۴۰۱/۰۱/۳۱ موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی رودبار، تصرفات مالکانه اکبر مصطفی پور فرزند کرم 

مورد تایید قرار گرفت.
۱- شش دانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت ۲۲۹/۹۵ 
مترمربع به شماره پلاک فرعی ۴۸۰۴ مجزی از پلاک ۷۵۷ از اصلی ۴ واقع 
به  لوشان و غیرو  از مالکیت کارخانه سیمان  لوشان بخش ۱۹ گیلان  در 

آدرس شهرستان رودبار – لوشان - محرز گردیده است. 
در صورتی  می شود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد.
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۰۵۳۷ مورخه ۱۴۰۱/۰۲/۰۴ موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی رودبار، تصرفات مالکانه محمدمهدی قاسمی بیورزنی 

فرزند جبار مورد تایید قرار گرفت.
۱- شش دانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت ۱۱۵/۸۵ 
مترمربع به شماره پلاک فرعی ۴۷۹۹ مجزی از پلاک ۷۵۸ از اصلی ۴ واقع 
به آدرس  مالکیت کارخانه سیمان و غیرو  از  لوشان بخش ۱۹ گیلان  در 

شهرستان رودبار – لوشان - محرز گردیده است. 
در صورتی  می شود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد.
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باتوجه به انتشار مناقصه عمومی یک مرحله ای انجام امور خدماتی مجموعه کوشیار گیلانی و زمینهای ورزشی سازمان فرهنگی ،اجتماعی و ورزشی 
شهرداری رشت به استحضار می رساند زمان خرید اسناد تا تاریخ ۱۴۰۱/۰۳/۰۷ تمدید گردید.بدیهی است سایر زمانبندی های مندرج در آن آگهی 

بشرح ذیل تغییر می کند. ضمناً زمان درج آگهی در سامانه در آگهی قبلی سهواً ۱۴۰۰/۰۹/۰۶ درج گردیده بود.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ۱۴۰۱/۰۳/۰۱

مهلت دریافت اسناد مناقصه از سایت ۱۴۰۱/۰۳/۰۱ لغایت ۱۴۰۱/۰۳/۰۷
مهلت ارسال پیشنهاد ۱۴۰۱/۰۳/۰۸ لغایت ۱۴۰۱/۰۳/۲۱

تاریخ باز گشایی راس ساعت ۱۰ صبح روز یک شنبه ۱۴۰۱/۰۳/۲۲

اصلاحیه

علیخانوادهمحجوبرییسسازمانفرهنگی
اجتماعیوورزشیشهرداریرشت

یک میلیون فرصت شغلی در سال ۱۴0۱ ایجاد می شود
بخش اقتصاد- معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان 
اینکه یک میلیون فرصت شغلی در سال ۱۴۰۱ ایجاد می شود، تاکید کرد: در 

شش ماه گذشته بیش از ۶۰۰ جواز کارگاهی صادر شده است.
به گزارش ایلنا، علی حسین رعیتی فرد در اختتامیه جشنواره ملی حلوا ارده 
سنتی زرقان استان فارس گفت: در سالی که به نام تولید و اشتغال نامگذاری 
شده تلاش بر این است که زمینه رونق تولید و اشتغال در کشور ایجاد شود 
و صدور مجوز کسب و کار و تسهیل آن از جمله اقدامات اساسی و بنیادی 

وزارت تعاون، کارو رفاه اجتماعی در حال انجام است.
وی با بیان اینکه صدور مجوز برای مشاغل خانگی تسهیل شده تا کسانی که 
متقاضی هستند، بتوانند به راحتی مجوز بگیرند، اظهار داشت: در حال حاضر 

زمان صدور مجوز یک روز بیشتر زمان نخواهد برد.
فرآیند  و  بوروکراسی  داد:  ادامه  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  معاون 
اداری تولیدکنندگان را آزار می داد، اما در حوزه وزارت مردم این موانع به 
حداقل رسیده است. رعیتی فرد از تسهیل شرایط ویژه در مشاغل خانگی و 
جوارکارگاهی برای کمک و انگیزه کارگران خبر داد و تصریح کرد: در شش 

ماه گذشته بیش از ۶۰۰ جواز کارگاهی صادر شده است.
وی به چهار کلان پروژه وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی اشاره و خاطرنشان 
کرد: ایجاد اشتغال و فرصت های شغلی نخستین کلان پروژه ای است که بر 
اساس آن ایجاد یک میلیون فرصت شغلی برای امسال در نظر گرفته شده 
است و همچنین ساماندهی صندوق های بازنشستگی از دیگر کلان پروژه ها 
است. به گفته معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، رفاه مردم به عنوان 

سومین پروژه برای رفع فقر مورد توجه است که با هم افزایی و مدیریت ۴۰۰ 
ارتقای سوددهی بیشتر این شرکت ها،  شرکت بزرگ کشور و تلاش برای 

خدمات به جامعه هدف بیشتر می شود.
در  کارفرمایی  و  کارگری  نماینده  شده  تلاش  اینکه  بیان  با  رعیتی فرد 
تصمیم گیری های وزارت کار حضور مؤثری داشته باشند، ابراز داشت: صیانت 

از نیروی کار از اولویت های ما در سه جانبه گرایی است.
و  شغلی  حوادث  از  پیشگیری  در  موفق  کشورهای  تجارب  از  بهره مندی 

صیانت از نیروی کار برای امنیت شغلی کارگران از موضوعات مورد اشاره 
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این مراسم بود.

وی با اشاره به اقدام ویژه در ایجاد سامانه پایش کار و نظارت بر اجرای قانون 
کار در محیط ها و کارگاه های فعال کشوری، بیان کرد: امید است که این 
جشنواره سبب رونق بیشتر تولید در استان فارس شود و علاوه بر نیاز های 
استان منجر به توسعه صادرات این محصول مغذی در کشور های منطقه و 

بهره مندی از این ظرفیت می شود.


